
 

 
1 

 

Dagsorden skolebestyrelsesmøde 

 

Tid:  D. 29. oktober 19.00 – 21.00 

Sted:  Gammelgaardsskolen, personalerummet 

Mødeleder: Louise Enevoldsen 

 

Deltagere: 

Morten Skrubbeltrang – forældrevalgt 

Louise Enevoldsen – forældrevalgt 

Stinne N. Løvind – forældrevalgt 

Maria Molke Rediin – forældrevalgt 

Jonas Karmark Ibsen - forældrevalgt 

Henriette Schou Hansen – forældrevalgt 

Kathrine Melchiorsen – forældrevalgt 

Jens Kjølby – medarbejderrepræsentant 

Ane-Stine Juel Korsgaard - medarbejderrepræsentant 

Susanne Broe Laursen – skoleleder   

Casper Bohn Ostenfeldt – kons.viceskoleleder 

Thor Ibsen Gyldenløve 8.b - elevrepræsentant 

Iris Karenardottir-Svenningsen 8.e - elevrepræsentant  

 

O= Orientering, B= Beslutning, D = Drøftelse 

 

Afbud: Henriette 

 

 

Punkt 1-4 er faste punkter 

 

 

(kl. 19.00) 1.  Godkendelse af dagsordenen 

Godkendt 

  

(kl. 19.05)   2.  Godkendelse af referat samt opfølgning/status fra sidste bestyrelsesmøde 

 (Bilag – se skolens hjemmeside) 

Referat fra sidst er godkendt. 

 

(kl. 19.10)   3. Meddelelser (O) 

 - Ansættelse af ny pæd. leder, barselsvikariater + 1 fast lærerstilling. 

Efter anden samtalerunde er Anna Margrethe Østergaard ansat som pædagogisk leder på 

mellemtrinnet og som viceskoleder. Hun starter senest 15/11. 

Michael Amby Helgesen og Claus Drejer Christensen er ansat i barselsvikariater i indskolingen.  

Et tredje barselsvikariat skal besættes midt januar. 
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En fast stilling på 8. årgang er i dag, 29/10, blevet besat. Opstart 1/12. 

 

 - Møde med Anders Winnerskjold d. 4/11 kl. 8.30-9.30. 

Bestyrelsen har ønsket et møde med Winnerskjold, hvilket lykkes at få en dato på. Dette dog 

før han blev annonceret som borgmester. Der arbejdes stadig med at han møder op til møde 

4/11. Bestyrelsen har endnu ikke fået et afslag. 

Der spørges til hvordan vi får et møde som har et perspektiv på fremtiden. Fokus vil foruden 

andet være noget med skoler i Vestbyen. Hvordan ser det ud med en ny skole i Vestbyen når 

den kommer i Gellerup? Ny budgetmodel vil også sættes på dagsordenen. 

Mødet er vigtigt, selvom budgetforliget er indgået, da de økonomiske udfordringer ikke er 

forsvundet.  

Formen på mødet er en ”åben snak”. Det er vigtigt med et godt fremmøde.  

Den økonomiske tildeling pr. elev er vigtig at få på dagsordenen. Her tænkes på elever fra 

andre skoledistrikter der starter på Gammelgaard, som i udgangspunktet gives en anden 

tildeling. Vandringsstatistikken for elever vil være god at have med. Kan der eventuelt gives 

dispensation for lukning af årgange og hvor mange gange man kan søge om at lukke optag på 

en årgang. Pengene følger ikke med. Hvad er det for en skole, politikerne gerne vil have? 

Elevrådsrepræsentanter deltager også. 

 

 

 - Frit skolevalg – ændringer 

Søskendegarantien udfases august 2025 til fordel for en fortrinsret. Dette gælder elever 

bosiddende udenfor skoledistriktet og for elever der starter i 0. klasse 2025. 

 

 - Orientering om elevernes tilbagemelding på survey (pauser og samværsregler) 

I forhold til skolens indsats omkring pauser og samvær med eleverne i pauserne, har skolen 

lavet et lille survey blandt udvalgte klasse fra 4.- 9. klasse. Her er spurgt ind til pausernes 

kvalitet, og om eleverne havde kendskab til skolens samværsregler. 

Langt størstedelen af eleverne giver udtryk for gode pauser.  

Eleverne havde mulighed for at kommentere på pauserne og komme med indput til, hvordan 

pauserne kan blive bedre. 

 

Der bliver spurgt til, hvordan vi evaluerer vores tiltag, når vi laver nye. Noget af det vi tager 

med os fra det lille survey er, at skolens samværsregler skal ud og leve på en anden måde. 

Måske skal de omformuleres, formidles på en ny måde eller skrives på ny af eleverne selv. 

 

Pædagogisk lørdag for medarbejderne på Gammelgaardsskolen. Der blev arbejdet med cases 

fra skolens hverdagsliv. Hver case blev behandlet ud fra tre perspektiver. Her og nu, 

forældresamarbejdet og et forebyggende perspektiv. 

Der blev arbejdet på tværs af skolen og blandt pædagoger og lærere.  

Foruden ovenstående arbejdede de ansatte med rummets didaktik.  

 

(kl. 19.25)   4. Nyt fra elevrådet 
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Har været meget optag af valg til Børne- og Ungebyrådet, hvor der har været valg. Thor og 

Iris er begge valgt til Børne- og Ungebyrådet.  

  

(kl. 19.35)   5. Principper – bilag 1 (O+D) 

 Formandskabet kommer med forslag til arbejdet med principper. 

 (Udsat fra sidste møde)  

Bestyrelsen vil gerne tage fat på de principper, der peger i retning af skolens indsatsområder 

og har en sammenhæng med indsatsområderne.  

Næste bestyrelsesmøde – arbejdsgruppe kommer med bud på bestyrelsens arbejde med 

skolens indsatsområder – elevadfærd og voksenpraksis. 

Der spørges til hvad et princip er, og hvad det skal løse. Der er forskel på retningslinjer og 

principper. 

 

 

 

(kl. 20.05) 6. Trafik (O+D) 

 Katrine orienterer om muligheden for hjertezone omkring skolen 

 Bestyrelsen drøfter initiativer og fokus på trafikken – input til udvalget 

 Valg af medlemmer til udvalget. 

Der har været henvendelse til mobilitet-Aarhus ift. etablering af hjertezone. De fortæller at der 

er ved at blive udarbejdet en procedure for udvælgelse af flere hjertezoner. Interessen for en 

hjertezone ved skolen er noteret hos mobilitet-aarhus.  

En hjertezone lukker ikke en vej, men kun i det tidsrum eleverne kommer til skolen om 

morgenen. 

Ovenstående kan være et blandt flere initiativer. Trafikudvalget er stadig ikke fuldt besat.  

Skolen har tre trafiklærere. Det er bestyrelsen/forældrene der skal trække læsset i forhold til 

hjertezone eller ej.  

Hvad er drømmen om trafik omkring skolen? Hvordan sikrer vi en sikker skolevej for børnene 

på Gammelgaard? At alle forældre opfører sig trafiksikkert omkring skolen. Det er en stadigt 

tilbagevendende udfordring på Carit Etlarsvej. Det er tydeligst på Carit Etlarsvej, at trafikken 

er svær for forældre og børn. Omkring indkørsel til skolens parkeringsplads ser man også 

udfordringer. 

Der spørges til om der er kommet mere trafik efter at bussen er væk? Kom det på 

dagsordenen til forældremøder, hvor ledelsen er vært.  

 

Hvad er den ønskede distance i forhold til at få børn til at cykle? Hvor langt væk skal man bo 

før det giver mening at køre i bil?  

Hvor er grænsen for sikker trafikvej – der er ikke nødvendigvis en sammenhæng mellem 

distance og det at skulle skabe sikker trafikvej.  

Hvilke indput kan vi få andre steder fra, når vi ønsker at sætte sikkertrafikvej på dagsordenen? 

Der ønskes et overblik over, hvilke tiltag der kunne hjælpe os på vej – flere vejbumb etc.  
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Vi skal have fokus på trafikdiciplinen blandt forældre – tålmodighed. Cyklister er også et 

problem, da antallet er stort i en lille tidsramme og på et lille område. Tilkørselsforhold for 

cykler er også udfordret. 

Enkelte er bekymret for deres cykler, og om de bliver stjålet. 

Det fortælles, at før i tiden har biler haft parkeret i skolens kælder. Vi taler om trafik, fordi vi 

gerne vil have, at det er sikkert. Vi skal have alle med også naboer, genboer etc.  

Hvor er bødeblokken? Vi skal have politiet tætterer på, ellers får vi ikke løst de udfordringer 

der er med trafik og ulovligheder. Sprøgsmålet er hvordan vi får håndhævet de regler, der er. 

Vi skal tale kulturen om at cykle eller gå op, så flere enten cykler eller går i skole.  

 

Vi har en konkret opgave i ovenstående, så vi skal have spurgt ud i forældregruppen om 

deltagelse til at gøre noget ved ovenstående. 

 

Gåbusser er også en vej at gå. 

 

Trafikudvalget består stadig kun af Katrine. Der ønskes flere medlemmer. Bestyrelsens 

suppleanter kan spørges. Susanne lægger et skriv på Aula, hvor flere medlemmer 

efterspørges.  

 

 

(kl. 20.35)   7. Skolebestyrelsens adgang til datapakker (O) 

(Udsat fra sidste møde) 

Ledelsen på Aarhus kommunes folkeskoler arbejder datainformeret. Der er givet adgang til 

enkelte datapakker til skolebestyrelserne. Bestyrelsen skal vide at det findes.  

Enkelte datapakker fremlægges. Karaktergennemsnit, fravær etc.  

Det er en ide at bestyrelsen også forholder sig til elevfravær. 

Data kan således bruges i bestyrelsens for at kvalificere dennes arbejde. 

 

Hvordan bruger vi data i vores snakke? Her tales både om karakterer, fravær og trivsel blandt 

eleverne.  

 

 

(kl. 20.45)   8. Planlægning af fællesmøde med SFO-forældreråd d. 21/1-25 (D + B) 

Der er et fællesmøde om året. Typisk temamøder. Sidste år handlede det om opstart efter 

ferien og feriedækning. Forrige år handlede det om sundhed. 

Forslag til temaer: 

Trafikudvalg på tværs. Elevtrivsel men måske først næste år. Opstarten kan godt tages op 

igen. At følge op på sidste års møde. Hvad vil SFO-forældreråd have på dagsordenen? 

Kunne man vælge et gennemgående tema for et par år af gangen? Det er vigtigt at få Niels og 

Patrick til at komme med en tilbagemelding på indsats, efter sidste års fælles-møde. 

Det må gerne være meget konkret, da forældre i SFO-rådet ofte kun er der et år af gangen og 

gerne vil have en konkret opgave. Hvad kan jeg give til skolen hvis jeg har 20min? 
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Forældrehjælpekatalog. Hvad ville rammerne i så fald være? At få forældre til skolestarterne 

involveret i trafikudvalget. 

 

Der spørges til organisatorisk ramme for bestyrelsen og SFO-rådet. Bestyrelsen har 

beslutningskompetence og fører tilsyn med skolen. Det har SFO-rådet ikke. 

  

 

(kl. 20.55)   9. Evt. + punkter til de næste møder (O) 

 Budget og regnskab 

Toiletter 

  

Adm. leder kommer næste gang for at give indblik i skolens økonomi.  

Der er julefrokost.  

Ny pædagogisk leder deltager forhåbentlig.  

 

7/11 er der møde i skole og forældre, hvor økonomi og budgetter er i fokus. 

 

Hvordan rammersætter vi toiletsnak på næste møde? Der lægges op til, at punktet omkring 

toiletter skydes til senere.  

Toiletter hænger sammen med trivsel. Bestyrelsen fører tilsyn, så hvad er vores rolle i denne 

sammenhæng. Det kunne være at spørge til, om man skulle øge rengøringen og hvad det så 

ville koste? Det er et stort punkt, så hvad skal fokus være?  

 

Ovenstående skal løftes på et formøde. 

 

Der spørges til forældreopdragelse og hvordan man sender sine børn ud i verden. Det 

efterlyses at det er et punkt bestyrelsen også kunne diskutere. Skolen har før haft 

oplægsholdere, henvendt til den store forældregruppe, ude for at tale om netop dette punkt.  

Skal temaet falde ind under bestyrelsens snak, når der tales principper.  

 

Skolens indsatsområder og bestyrelsens arbejde med disse kan komme på dagsordenen.  

  

Ansættelsesudvalg: Stinne, Morten, Henriette og Jonas 

Trafikudvalg: Kathrine 

Elevadfærd og voksenpraksis: Jens, Henriette, Jonas + Susanne 

 

 

Bilag 1: Skolens Sharepoint → Dokumenter → Skolebestyrelsen → Interne Dokumenter → 

Principper og retningslinjer → Forslag til arbejdet med principper 

 


